



Version Française

English Version



NEW YORK

Version Française

FORMALITES

- Pour entrer aux Etats-Unis sans visa, vous devez être en possession d'un passeport à lecture optique ou d'un passeport biométrique. Il faut également disposer d'une autorisation ESTA.
- Vous devez avoir un billet d'avion aller-retour ou un billet de croisière (prouvant votre sortie du territoire US, qu'importe le lieu d'entrée et de sortie).
- Vous devez remplir, 72h avant votre départ, un questionnaire électronique concernant votre santé, votre passé pénal, etc. que vous trouverez sur le site de l'ambassade.

MONNAIE

- **Devise utilisée**

La monnaie est le Dollar US (USD), symbole : \$

Quelques conversions utiles : 1 USD = 1,12 EUR / 1 USD = 121,160 JPY / 1 USD = 0,64 GBP (cours Août 2015)

- **Moyens de paiement**

Les moyens de paiement les plus utilisés aux Etats-Unis sont les espèces (délivrées en billets de 1, 5, 10, 50 et 100\$ et en pièces de 1, 5, 10, 25 et 50 cents), la carte de crédit et les chèques de voyage. Le paiement en espèces est généralement utilisé pour les petites dépenses quotidiennes. Il existe des distributeurs automatiques de billets (DAB) partout à New York, y compris dans les petits commerces, qui appliquent cependant le taux de change du moment de la transaction et prélèvent une commission forfaitaire.

À New York, les taxes ne sont jamais incluses dans les prix indiqués. Il faut donc avoir le réflexe d'ajouter la taxe dans les bars, les restaurants et les boutiques. Généralement, il faut ajouter un taux de +8,375% aux prix affichés, excepté pour les vêtements et chaussures coûtant plus de 110\$. Pour les hôtels, il faut ajouter 14,25% sur les tarifs.

SANTE

- Aucun danger particulier n'est à signaler.
- Les urgences fonctionnent 24/24h. Si vous le pouvez, appelez d'abord le numéro inscrit sur votre police d'assurance afin de vérifier avec quels hôpitaux votre assurance a passé des accords.

TELEPHONE

- **Indicatif téléphone**

Etranger vers New York : Taper le 1 suivi de l'indicatif et du numéro composé de 7 chiffres

New York à New York : numéro sans l'indicatif

▪ **Numéros utiles**

Pompiers : 911
Police : 911
Samu : 911

Numéro d'urgence européenne : 112
Médecin 24h/24 : 1 800 468 3537

HORAIRES UTILES

- **Magasins** : du lundi au samedi de 10h à 18h (parfois jusqu'à 21h le jeudi). Les grands magasins sont ouverts le dimanche.
- **Commerces de quartiers et supermarchés** : ouverts en général 7/7j de 10h à 22h.
- **Musées** : généralement ouverts 7/7j de 10h à 18h (les horaires varient selon les musées). Certains grands monuments sont ouverts 7j/7 et proposent aussi des nocturnes. Il est recommandé de consulter les horaires avant de vous y rendre.
- **Banques** : Les banques sont généralement ouvertes de 8h30 jusqu'à 15h seulement, sauf le jeudi où elles rouvrent de 17h à 19h. Beaucoup ferment le samedi. Elles sont fermées le dimanche et les jours fériés.

SE DEPLACER

- **Métro** : Le ticket de métro new yorkais coûte 2,25\$ pour un trajet quel que soit le nombre de correspondances. Les lignes de métro portent un numéro ou une lettre. On se repère par la direction ou par la destination. Certaines lignes sont omnibus et d'autres express. Les métros circulent 24h/24 et passent toutes les 2 à 5 minutes aux heures de pointe. Certaines stations sont fermées la nuit. Pour plus de renseignements : <http://www.mta.info>
- **Bus** : Les tickets de métro sont également valables dans les bus. On reconnaît les lignes par leur numéro et par la lettre qui le précède indiquant le quartier d'appartenance. De nombreuses lignes de bus circulent 24h/24.
- **Taxi** : Les taxis jaunes sont équipés d'un compteur. La prise en charge initiale est de 2,50\$ et il faut compter 0,40\$ supplémentaires tous les un cinquième de mile. Il faut également compter un pourboire de 10 à 15 % sur la note finale. Pour estimer le prix d'une course en taxi, vous pouvez vous rendre sur le site : <http://nyc.taxiwiz.com/?lang=fr>

JOURS FERIES

Certains magasins et musées peuvent être fermés les jours fériés :

- 1^{er} janvier (jour de l'An)
- 3^{ème} lundi de janvier (Martin Luther King, Jr. Day)
- 3^{ème} lundi de février (Presidents' Day)
- Dernier lundi de mai (Memorial Day)
- 4 juillet (Independence Day)
- 1^{er} lundi de septembre (Labor Day)
- 2^{ème} lundi d'octobre (Columbus Day)
- 11 novembre (Veterans Day)
- 4^{ème} jeudi de novembre (Thanksgiving Day)
- 25 décembre (Noël)

TRANSPORTS

- **En avion** : 3 aéroports desservent la ville de New York :
 - **John F. Kennedy International Airport (JFK)** : le plus éloigné et le plus grand, à environ 15 km à l'est de Manhattan
 - **Newark International Airport (EWR)** : dans le New Jersey, à quelques kilomètres à l'ouest de Manhattan
 - **La Guardia Airport (LGA)** : dans le Nord du Queens, quartier de New York au nord-est de Manhattan
- **En train** : New York abrite 2 gares [ferroviaires et 1 gare routière](#) :
 - **Pennsylvania Station**
 - **Grand Central Terminal**
 - **Port Authority Bus Terminal**

LIENS UTILES

Office du Tourisme : www.nycgo.com

- Ville de New York : www.nyc.gov

Offices de tourisme :

- NYC Official Visitor Information Center : 810 7th Avenue, entre la 52^{ème} et la 53^{ème} rue
Tél : 212 484 1200 – Tous les jours de 8h30 à 18h (17h le week-end)
- Times Square Visitor Center : 1560 Broadway, entre la 46^{ème} et la 47^{ème} rue
Tél : 212 768 1560 – Tous les jours de 8h à 20h
- City Hall Park Visitor Information Kiosk : Pointe sud de City Hall Park
Tous les jours de 9h à 18h
- Harlem Visitor Information Center Kiosk : 2037 5th Avenue
Tous les jours de 10h à 18h



NEW YORK

English Version

CUSTOMS FORMALITIES

- To enter the United States without a visa, one must have an optical or biometric passport. One must also have an ESTA authorisation.
- Visitors must have a round trip plane ticket or a cruise ship ticket (proving one's departure from the U.S., wherever the point of entry and departure).
- 72 hours before departure, travellers must complete an electronic questionnaire concerning one's health, criminal history, etc. These forms can be found on the Embassy website.

CURRENCY

▪ **Currency used**

The currency is the US Dollar (USD), symbol: \$

Several useful conversions: 1 USD = 1.12 EUR / 1 USD = 121.160 JPY / 1 USD = 0.64 GBP (exchange rates from August 2015)

▪ **Methods of Payment**

The most frequently utilised payment methods in the United States are cash (issued in bills of 1, 5, 10, 50 and 100 US dollars and in coin denominations of 1, 5, 10, 25 and 50 cents), credit cards, and traveller's cheques. Cash payment is generally used for small daily expenses. There exists Automatic Telling Machine (ATM) everywhere in New York, even in small shops, which nevertheless apply the exchange rate valid during the time of the transaction as well as a fixed commission.

In New York, taxes are never included in the ticket price. One should therefore remember to add the tax in bars, restaurants, and stores. Generally, one must add 8.375% to the list price, except for clothing and footwear costing more than \$110. For hotels, one must add 14.25% to the price.

HEALTH

- There is nothing particularly dangerous to report.
- Emergency hospital services are available 24/7. If possible, it's a good idea to first call the phone number written on one's health insurance policy to verify which hospitals have agreements with one's insurance policy.

NUMBERS

▪ **Dialling Code**

Abroad to New York: Dial 1 followed by the dialling code and then the 7-digit number

New York-to-New York: Dial the number without the dialling code

- **Useful Numbers**

Fire Department: 911

Police Department: 911

Emergency Ambulance Service: 911

European Emergency Number: 112

Emergency Doctors 24/7: 1 800 468 3537

OPENING HOURS

- **Stores:** From Monday to Saturday from 10am to 6pm (on occasion as late as 9pm on Thursdays). Major department stores are open on Sunday.
- **Neighbourhood stores and supermarkets:** open generally 7 days a week from 10am to 10pm.
- **Museums:** Generally open 7 days a week from 10am to 6pm (hours vary depending on the museum). Certain major monuments are open 7 days a week and also have late night hours. It's a good idea to check opening hours before visits.
- **Banks:** Banks are generally only open from 8:30am until 3pm, except on Thursday when they re-open from 5pm to 7pm. Many are closed on Saturday. Banks are closed on Sunday and on bank holidays.

GETTING AROUND

- **Subway:** The New York subway ticket costs \$2.25 for a one-way trip, regardless the number of inter-train station transfers. The metro lines are either indicated by a number or a letter. One can find their way with either a direction or destination. Certain lines are slow trains and others express. The trains operate 24 hours a day, seven days a week and pass by stations every 2 to 5 minutes during peak hours. Certain stations are closed at night.
For more information: <http://www.mta.info>
- **Bus:** Subway tickets can also be used on the bus. One recognises the bus lines by their number and the preceding letter, which indicates which neighbourhood they come from. Many bus lines operate 24 hours a day, seven days a week.
- **Taxi:** Yellow taxicabs are equipped with taximeters. Upon boarding, the initial fare starts at \$2.50, plus \$0.40 for each additional fifth of a mile. One must also leave a tip of between 10 and 15% of the final fare. To receive an estimate of a the price of a taxi ride, one may use the following website: <http://nyc.taxiwiz.com/?lang=en>

BANK HOLIDAYS

Certain stores and museums may be closed on bank holidays:

- 1st January (New Year's Day)
- 3rd Monday in January (Martin Luther King, Jr. Day)
- 3rd Monday in February (Presidents' Day)
- Last Monday in May (Memorial Day)
- 4th July (Independence Day)
- 1st Monday in September (Labor Day)
- 2nd Monday in October (Columbus Day)
- 11th November (Veterans Day)
- 4th Thursday in November (Thanksgiving Day)
- 25th December (Christmas)

TRANSPORTATION

- **By Plane:** 3 airports service the City of New York:
 - **John F. Kennedy International Airport (JFK):** the farthest out and the largest, at approximately 15 km east of Manhattan
 - **Newark International Airport (EWR):** in New Jersey, several kilometres west of Manhattan
 - **La Guardia Airport (LGA):** in the north of Queens, a New York neighbourhood northeast of Manhattan
- **By Train:** New York possesses 2 major intercity train stations and 1 major bus station terminal:
 - **Pennsylvania Station**
 - **Grand Central Terminal**
 - **Port Authority Bus Terminal**

USEFUL LINKS

Tourism Office: <http://www.nycgo.com>

- New York City: www.nyc.gov

Tourism Offices:

- NYC Official Visitor Information Center: 810 7th Avenue, between 52nd and 53rd street
Tel.: 212 484 1200 – Every day from 8:30am to 6pm (5pm on weekends)
- Times Square Visitor Center: 1560 Broadway, between 46th and 47th street
Tel.: 212 768 1560 – Every day from 8am à 8pm
- City Hall Park Visitor Information Kiosk: south of City Hall Park
Every day from 9am to 16pm
- Harlem Visitor Information Center Kiosk : 2037 5th Avenue
Every day from 10am to 6pm